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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem tudják komolyan kezelni az öntözést és 
vízgazdálkodást, miközben tudjuk, hogy folyamatosan aszállyal fenyegetett az ország?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormany.hu portálon megjelent „Szemléletváltás szükséges a vízgazdálkodásban” cikk szerint

„Ma a magyar  termőföld  körülbelül  mindössze  2  százalékát  öntözik,  de  az  igény  ennél  sokkal
nagyobb. Az Agrárgazdasági Kamara által készített felmérés szerint a gazdálkodók mintegy 266
ezer  hektáron  ruháznának  be  az  öntözésfejlesztésbe.  Ezt  az  igényt  a  kormány  különböző
ösztönzőkkel támogatja.”

„Feldman  Zsolt  elmondása  szerint  a  cél  az,  hogy  az  öntözhető  területek  100  ezer  hektárral
növekedjenek  2024-ig.  A  következő  tíz  évben  évente  17  milliárd  forintnyi,  azaz  összesen  170
milliárd  forint  fejlesztési  forrást  biztosít  a  kormány  az  öntözéshez  kapcsolódó  állami  főművek
fejlesztésére. Szükség van továbbá a vízjogi engedélyezés egyszerűsítésére és az önkéntes termelői
öntözési közösségek ösztönzésére is.”

Ugyancsak a kormany.hu portálon jelent meg a „Meghosszabbítják az öntözési idényt”című cikkből
megtudhattuk, hogy az országos aszályhelyzet miatti 2019-től március 1-jétől október 31-ig tart az
öntözési  idény  az  eddigi  április  15-től  szeptember  30-ig  terjedő  időszak  helyett,  igazodva  a
klímaváltozáshoz és a gazdálkodók igényeihez.

A sajtótájékoztatón Farkas Sándor azt ecsetelte, hogy az elmúlt negyven évben arra nem volt példa,
hogy öntözni  kelljen  az  Alföldön  az  év  ezen  időszakában,  az  öntözési  idény  általában  április
közepén, májusban kezdődött Magyarországon, de az igazi öntözési időszak nyárra esik.

Jakab  István,  a  Magyar  Gazdakörök  és  Gazdaszövetkezetek  Szövetsége  (Magosz)  elnöke,  aki
egyben az Országgyűlés alelnöke elmondta az M1 kormányzati csatornán, hogy az ország nagy



részén aszály van,  s  ezt  a  hétvégi  esőzések sem mérsékelték;  körülbelül  100-150 milliméternyi
csapadékra lenne szükség. Az elnök szerint a helyzetet azonnal kezelni kell, s meg kell oldani az
aszályos területek öntözését.

Kérdezem Önt:

1. A mezőgazdasági vízgazdálkodási ágazat fejlesztése Felhívás (VP2.-4.1.4-16) keretében milyen
összegben kötöttek le támogatást Okirattal? 

2.  A mezőgazdasági  vízgazdálkodási  ágazat  fejlesztése  Felhívás  (VP2.-4.1.4-16)  keretében  az
öntözött  terület  nettó  növekedését  eredményező  fejlesztések  mekkora  területtel  vannak  jelen
(mekkora területtel nő az öntözött területek nagyság a VP felhívásnak köszönhetően)? 

Budapest, 2019. április 18.
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